
Referat 

af 

Ordinær generalforsamling i 

Vindeby Vandforsyning A.m.b.A 

torsdag den 27. april 2023, kl. 19.00, 

på Bregninge Mølle-1 

1) Valg af dirigent

Mogens Dyhr blev valgt 7l dirigent. 

Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt, og at generalforsamlingen var beslut-

ningsdyg7g. (Der var 19 stemmebere@gede 7l stede under generalforsamlingen). 

2) Valg af stemmetællere

Finn Christensen og Jørgen WiHrup blev valgt 7l stemmetællere. 

3) Bestyrelsens beretning

Formanden fremlagde bestyrelsens beretning. Beretningen indeholdt blandt andet orientering om følgende: 

- Tiltag i forbindelse med Corona-perioden, som nu heldigvis er ophørt.

- Udtagning af vandprøver, hvor der løbende kommer nye stoffer, der skal undersøges for.

- Ny bekendtgørelse om LER, Bekendtgørelse om registrering af ledningsejere og udlevering af lednings-

oplysninger gennem Ledningsejerregistret. 

- De s7gende energipriser, hvor der er brugt ca. 250.000 kr. mere i 2022, at deHe har resulteret i en

mindre s7gning i taksterne, og at der i den forbindelse spares, hvor der kan. 

- Brandhaner, hvor Svendborg Kommune har bedt om, at vandværket registrerer og nedlægger disse, og

hvor det er meddelt kommunen, at vandværket ikke vil aZolde omkostningerne her7l, da de er kom-

munens ejendom, og ikke vil stå i forskud med betaling for disse opgaver. 



- IT-sikkerhed, hvor der bl.a. i forbindelse med krigen i Europa er større pres, og dermed større udgi]er 

forbundet hermed. 

- Beredskabsplanen er opdateret. 

- Vandforsyningen har fået sit eget regula7v. 

- BNBO, boringsnære beskyHelsesområder, hvor det ikke har været muligt at indgå frivillige a]aler, og 

hvor alt er sat i bero, ind7l der kommer et udspil fra regeringen. 

- Vand på Tåsinge, hvor der arbejdes med, at Bjerreby og Vindeby overtager Landet Vandværks område, 

som nu drives af Svendborg Kommune, med de grænser, der hid7l har været mellem Bjerreby og 

Landet, så Bjerreby forsyner Stenodden, og at Vindeby forsyner resten. Det er væsentligt for Vindeby 

Vandforsyning, at overtagelsen er omkostningsneutral, og dermed at forbrugergrundlaget og de deraf 

følgende indtægter i form af abonnementer og vandsalg, bevares, og er 7l rådighed for den udbygning 

der skal ske, for at forsyne det nye område. Her må der ikke skæres i forbrugergrundlaget. 

- Den daglige dri], hvor der ikke har været nogen væsentlige forstyrrelser. 

- Vandværket har ha] besøg af en skoleklasse fra Tåsingeskolen. 

- SDU forsker i nedbrydning af uønskede stoffer i grundvandet, og vandværket er med i deHe ved løbende 

at afgive vandprøver 7l projektet. 

- Sundbrovej 27 er nedlagt og nedrevet, og grunden er forsøgt solgt uden held. 

- Ombygningen af højdebeholderen er færdig. 

- Der iværksæHes ikke nye anlægsarbejder, bortset fra anskaffelse af ny kompressor og udski]ning af 

større forbrugsmålere. 

- Der er indkøbt en varevogn. 

 

(Bestyrelsens beretning vedhæ]es). 

 

Formandens beretning blev sat 7l debat: 

 

En forbruger spurgte 7l status på rørledninger. 

Det blev oplyst, at området har ca. 60% PE-rør, 25 – 30% PVC-rør og resten er støbejern, som kan holde i ca. 

200 år. Der bliver løbende vurderet ud fra antallet af brud og hvor stort ledningstabet er årligt. Ledningstabet 

ligger på ca. 3,5%, og det betyder, at ledningsneHet er godt. Der skal betales en straffeafgi] af tab ud over 

10%. De fleste andre vandværker har et ledningstab på 5 – 8%. 

 

En forbruger spurgte 7l kvaliteten af vandet. 



Det blev oplyst, at alle vandprøver offentliggøres på hjemmesiden. Vandet har en god kvalitet, der er ikke 

hverken PFAS eller noget andet i vandet. Der testes i øjeblikket for en række forskellige stoffer, der er inddelt 

i grupper e]er deres molekylære binding. Halvdelen af de stoffer, der testes for er ikke pes7cider eller andre 

dyrkningskemikalier. Vandforsyningen bruger årligt rig7g mange penge på vandprøver. 

Generalforsamlingen 7lkendegav, at man var enig i bestyrelsens udlægning af overtagelse af Landet 

Vandværk, herunder forbrugergrundlaget. Der skal være økonomi 7l omlægning og dri]. 

 

Bestyrelsens beretning blev godkendt. 

 

4. Det reviderede regnskab fremlægges 7l godkendelse 

 

Statsautoriseret revisor Morten Heitmann fra Tranberg, Statsautoriseret Revisionsak7eselskab, gennemgik 

regnskabet. 

 

Ingen ønskede ordet i forbindelse med regnskabet. 

 

Regnskabet blev godkendt. 

 

5. Valg af medlemmer 7l bestyrelsen 

 

Niels Hansen, Lars Bo Jensen og Mogens Dyhr var på valg for Vindeby område. De blev alle tre genvalgt. 

 

Steen Jørgensen var på valg for Troense område. Steen Jørgensen blev genvalgt. 

 

6. Valg af suppleanter 7l bestyrelsen 

 

Jens Jensen blev valgt for Vindeby område. 

 

Per Gammelgaard blev genvalgt for Troense område. 

 

7. Valg af godkendt revisionsfirma for det kommende år. 

 

Tranbjerg, Statsautoriseret Revisionsak7eselskab, blev genvalgt. 



 

8. Behandling af indkomne forslag 

 

En forbruger havde indsendt et forslag om, at der gøres mere for at bekæmpe råger i Bratenskoven, idet 

støjen fra rågerne kan være meget generende for de beboere, som bor lige i nærheden af skoven. Han foreslog 

bl.a., at man kunne opsæHe støjkanoner eller egernkasser. 

 

Et medlem af bestyrelsen forklarede vandværkets indsats i forhold 7l regulering af råger i den del af Braten-

skoven, som ejes af vandværket.  Det er de første 75m af skoven fra Jens Munks vej og 7l broen. Resten er 

ejet af en privat ejer. Hvert år søges der om 7lladelse hos Naturstyrelsen, og der reguleres i den 7lladte 

periode fra 1. maj – 15. juni. Det er kun rågeunger, der må reguleres. De gamle fugle må ikke skydes. Træer 

må ikke fældes uden genplantning af et større antal nye træer, da det er fredskov. Støjkanoner opsæHes ikke 

så tæt på beboelse, da det også kan have helbredsmæssige konsekvenser. Vi har ingen egern på Tåsinge. 

 

En forbruger, der var mødt på generalforsamlingen, er med i det korps af jægere, der regulerer råger i Svend-

borg. Han supplerede med at forklare om rågers ynglemønster, hvor æg lægges forskudt og derfor også ud-

klækkes forskudt. Endvidere forklarede han, at import af egern heller ikke ville give mening, da de ikke vil 

bosæHe sig i et støjfyldt miljø, som et rågeområde er. Han oplyste, at der også reguleres råger i den del af 

Bratenskoven, som ikke 7lhører vandværket. Han lovede at fremlægge ønsket om intensivering af regulerin-

gen for koordinatoren for korpset af jægere. 

 

Taget 7l e]erretning af bestyrelsen. 

 

9. Eventuelt 

 

Der var ingen, der ønskede ordet. 

 

 

Formanden takkede og afsluHede generalforsamlingen. 

 

----- 

 

  



E]er generalforsamlingen kons7tuerede bestyrelsen sig: 

Formand: Lars Bo Jensen 

Næskormand: Mogens Dyhr 

Bestyrelsesmedlemmer: 

Steen Jørgensen 

Niels Hansen 

Jens Sørensen 

John Christensen 

Leon Sørensen 

 

 

Dirigent: 

 

_________________________ 

Mogens Dyhr 

 

 

Referent: 

 

_________________________ 

Lise Rønnemose 

 

 

 


